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Medlem af Folketinget Niels Flemming Hansen (KF) har den 5. februar 
2021 stillet følgende spørgsmål nr. 132, som hermed besvares. 
 
Spørgsmål nr. 132: 
Af aktindsigten i Forsvarskommandoens korrespondance med For-
svarsministeriet om tiltrædelsesinterviewet i Ritzau fremgår det, at 
forsvarschefen gerne vil i dialog med de andre medier, som ønsker et 
tiltrædelsesinterview. Er det korrekt, at Forsvarskommandoen havde 
godkendt en række andre tiltrædelsesinterviews end det med Ritzau? 
Og hvorfor ændrede Forsvarskommandoen (efter at have været i dialog 
med Forsvarsministeriet) linje over for eksempelvis Altinget og andre 
medier som Berlingske og OLFI, der havde lagt forespørgsler ind på et 
tiltrædelsesinterview og tilsyneladende fået dem godkendt, og senere 
meldte ud, at forsvarschefen alligevel ikke vil stille op til interviews 
med eksterne medier? 
 
Svar: 
Forsvarschefen betjenes af presseafdelingen i Forsvarskommandoen. 
Forsvarskommandoen har derfor oplyst følgende:  

Forsvarskommandoen vurderer forespørgsler om interview individuelt 
og opererer ikke med betegnelser som godkendte og ikke-godkendte 
interviews.  

Der er både kommunikeret via eksterne medier samt internt på forsva-
rets platforme om forsvarschefens tiltrædelse. Eksternt blev der på 
tiltrædelsesdagen givet interview til Danmarks Radio, TV 2 og Ritzau, 
mens der internt blandt andet blev produceret video til Forsvarets ka-
naler på de sociale medier samt artikel og podcast til det interne medie 
ForsvarsInfo. 
 
Forsvarskommandoen modtog flere henvendelser med ønsker om til-
trædelsesinterview, som afventede at blive vurderet. Forsvarschefen 
valgte efterfølgende i koordination med Forsvarsministeriet at udskyde 
interviewene til et senere tidspunkt og siden aflyse dem, idet forsvars-
chefen på daværende tidspunkt havde et ønske om at prioritere intern 
kommunikation. 
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